
اولین پرداختی کمیته ملی المپیک
به فدراسیون ها در سال ۹۹

کمیت��ه ملی المپیک تا چن��د روز آینده با دریافت 
بودج��ه، اولین مرحل��ه پرداختی به فدراس��یون ها را 
خواهد داش��ت. به گزارش ایسنا، کمیته ملی المپیک 
بر خلاف س��ال های گذش��ته نتوانس��ت در 3 ماه اول 
سال بودجه فدراسیون ها را پرداخت کند که دلیل آن 
هم ش��رایط خاص کشور به دلیل شیوع ویروس کرونا 
عنوان ش��د. ب��ا این حال در هفته اول ی��ا دوم تیرماه 
مرحله اول واریزی بودجه فدراس��یون ها در س��ال ۹۹ 
انجام می گیرد. کیکاووس سعیدی، دبیرکل کمیته ملی 
المپیک در این باره گفت: ان شاءالله تا چند روز آینده 
اولین مرحله واریز بودجه فدراسیون ها انجام می شود 
اما هنوز مبلغ آن مش��خص نیست. با این حال پس از 
دریافت از خزانه داری کل کشور، به تمام فدراسیون هایی 
که از کمیته ملی المپیک بودجه می گیرند، پرداختی 
خواهیم داشت. کمیته ملی المپیک قرار است فاز دوم 
بازس��ازی آکادمی ملی المپیک را نیز آغاز کند، از این 
رو رض��ا صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک در 
تلاش است بتواند برای بازسازی آکادمی ملی المپیک 

همانند فاز اول، بودجه جداگانه ای از دولت بگیرد. 

دردسر کرونا برای بانوی 
پینگ پنگ  باز!

مهشید اشتری می گوید در دوران توقف فعالیت های 
ورزش��ی دچار افت شده اما مدتی است تمرینات خود را 
در باشگاه آغاز کرده است. ملی پوش تنیس روی میز بانوان 
به شروع تمرینات خود در سالن ورزشی اشاره و بیان کرد: 
از زمانی که سالن ها باز شده، تمریناتم را آغاز کرده ام و از 
این بابت مشکلی ندارم اما با توجه به اینکه مدتی از فضای 
مس��ابقات و تمرین دور بودم، کمی افت کرده ام، البته تا 
حدودی به شرایط قبلی خود بازگشته ام. او که به دلیل 
نداشتن میز پینگ پنگ شرایط تمرین در دوران قرنطینه 
را نداشت، ادامه داد: با شرکت در مسابقه متوجه می شوم 
تا چه اندازه افت داشته ام اما اکنون چون مسابقه ای ندارم 
و روال تمرینی ام را انجام می دهم، نمی توانم درس��ت در 
این باره صحبت کنم. البته این افت برای همه ورزشکاران 
اتفاق افتاده است که سعی می کنیم آن را جبران کنیم. 
اشتری که در تیم شهرداری شهر بابک بازی می کرد درباره 
وضعیت قراردادش پس از اعلام قهرمانی این تیم گفت: 
چند قسط از قراردادم را دریافت کرده ام و زمان قسط آخر 
هنوز نرسیده اما خوشبختانه هیچ مشکلی از این بابت وجود 

ندارد و باشگاه به موقع تسویه حساب می کند. 

»تابلوی افتخار« برای پیشکسوت 
عنوان دار کشتی نصب شد

به منظور ارج نهادن به قهرمانان و افتخارآفرینان ورزش 
کش��ورمان، تابلوی افتخار بر س��ردر منزل محمدابراهیم 
سیف پور نصب شد. به گزارش کمیته ملی المپیک، به منظور 
ارج نهادن به قهرمانان و افتخارآفرینان ورزش کش��ورمان، 
صبح دیروز طی مراس��می با حضور بهداد سلیمی مشاور 
رئیس کمیته ملی المپیک و مسؤول امور المپین ها، محمود 
عبداللهی مدیر روابط عمومی کمیته، شاملی معاون قهرمانی 
اداره کل استان، امام جمعه و جمعی از مسؤولان و نمایندگان 
فرمانداری، هیأت  کشتی و پیشکسوتان و نمایندگان ورزش 
نوشهر، تابلوی افتخار محمد ابراهیم سیف پور بر سردر منزلش 
نصب شد. مدال برنز بازی های المپیک ۱۹۶۰ رم، مدال طلای 
مسابقات جهانی در سال های ۱۹۶۱ و ۱۹۶5 و مدال نقره 
مسابقات جهانی در سال ۱۹۶3 از جمله افتخارات ابراهیم 

سیف پور، قهرمان نامدار کشتی ایران است. 

اخبار

ورزشی

با گذشت 3 ماه از زمان ملغی شدن 
مجمع انتخابات��ی دوومیدانی هنوز 
خبری از شروع ثبت نام کاندیداها نیست تا این فدراسیون همچنان 

با سرپرست اداره شود. 
مجمع انتخاباتی فدراس��یون دو و میدانی، دوازدهم اسفند ماه 
۹۸ برگزار ش��د اما تعدادی از رؤسای هیأت های استانی به دلیل 
محدودیت های تردد و ش��یوع ویروس کرونا حاضر به شرکت در 
انتخابات نشدند و از طرف برخی هیأت ها نیز نمایندگانی حاضر شدند 
اما پس از آنکه اظهارات رئیس یکی از هیأت های دوومیدانی مبنی 
بر حضور غیرقانونی نماینده این استان در مجمع تایید شد، وزارت 
ورزش انتخابات را ملغی اعلام و مهدی مبینی را به عنوان سرپرست 

فدراسیون دوومیدانی انتخاب کرد تا امور این رشته را پیش ببرد. 
مهدی علی نژاد، معاون قهرمانی وزارت ورزش و جوانان پس 
از این موضوع گفت: »دوومیدانی در المپیک رشته ای است که 
ما هم سهمیه گرفته ایم و هم امید به مدال در آن وجود دارد، 
بنابراین تصمیم وزارت ورزش و جوانان این بود که شرایط اداره 
فدراسیون با رئیس را فراهم کند تا در شرایطی که به المپیک 
نزدیک هستیم، ثبات مدیریتی داشته باشیم و از بلاتکلیفی دوران 

سرپرستی خارج شویم«.
با این حال دوومیدانی ۸ ماه است )از ابتدای سرپرستی عرب 
در ۲۴ مهر ۹۸( با سرپرست اداره می شود. در این مدت اهالی 
این رشته بارها خواستار تعیین تکلیف وضعیت ریاست فدراسیون 

شده اند، چرا که آنها نیز همچون علی نژاد بلاتکلیفی را به ضرر 
این رشته مادر می دانند اما وزارت ورزش و جوانان که در دوره 
ش��یوع کرونا اصرار به برگزاری انتخابات داشت، اکنون اصراری 
به ثبت نام مجدد از کاندیداها ندارد و مشخص نیست چه زمانی 

اقدامات لازم برای برگزاری انتخابات انجام می شود. 
مسؤولان فدراسیون در دوره سرپرستی نمی توانند برنامه ریزی 
بلند مدتی داشته باشند تا گام های حساب شده ای برای پیشرفت 
یک رشته بردارند و شاید هم تخصصی در این کار نداشته باشند 
چون معمولا سرپرستان فدراسیون ها از بین کارمندان و مدیران 
وزارت ورزش انتخاب می شوند. از طرفی با توجه به اینکه وضعیت 
دوومیدانی مورد انتقاد بسیاری از کارشناسان قرار گرفته، انتظار 

می رود مسؤولان ورزشی هر چه سریع تر نسبت به آغاز ثبت نام 
کاندیداها و برگزاری انتخابات تصمیم گیری و اقدام کنند. 

موضوع دیگری که لزوم تصمیم گیری سریع تر در این مورد 
را ایجاب می کند، پررنگ شدن حاشیه های دوومیدانی است؛ با 
عوض شدن ۲ رئیس هیأت استانی که در مجمع حضور نداشتند 
و برگزاری مجمع فوق العاده هیأت آذربایجان غربی که او نیز در 
مجمع فدراس��یون حضور نداشت، شائبه هایی درباره وضعیت 
انتخابات دوومیدانی مطرح شد، در نتیجه وزارت ورزش و جوانان 
به عنوان متولی اصلی ورزش و نهادی بی طرف باید برای بهبود 
شرایط دوومیدانی و از بین رفتن حاشیه ها، وضعیت این رشته 

را زودتر مشخص کند.

دو و میدانی 8 ماه بدون رئیس!

بی توجهی به ورزش مادر

اولین بازی حامد حدادی در لیگ چین پس از کرونا
پس از تعطیلی رقابت های لیگ بسکتبال چین )CBA( در بهمن ماه سال گذشته به  خاطر شیوع ویروس کرونا، از روز شنبه 3۱ خرداد ماه مرحله 
نهایی این مسابقات آغاز شد که تیم نانجینگ در حضور ۲۱ دقیقه ای حامد حدادی، با حساب ۹5 بر ۱۱۲ مقابل ژیجیانگ تن به شکست داد. 
سنتر تیم ملی بسکتبال ایران در این بازی ۱۴ امتیاز، ۷ ریباند، ۴ پاس منجر به گل و یک بلاک شات برای تیم نانجینگ به دست آورد. 

نایب رئیس اول فدراس��یون فوتبال بعد 
از ماه ها محرومیت و غیبت، بالاخره در 
محل کارش حاضر شد. علی کفاشیان، نایب رئیس اول فدراسیون 
فوتبال صبح دیروز بعد از ماه ها غیبت در ساختمان این فدراسیون 
حاضر شد. این اتفاق در پی کاهش محرومیت کفاشیان رخ داده 
و او مطابق اساسنامه کنونی، داعیه سرپرستی فدراسیون را دارد 
که البته به مذاق برخی اعضای هیأت رئیسه خوش نیامده است. 
کفاش��یان تاکنون موفق به حضور در جلسات هیأت رئیسه به 
منظور تعیین تکلیف بازگشتش به فدراسیون فوتبال نشده است. 
او در مراجعه به فدراسیون به علت حضور بهاروند در سازمان لیگ 
نتوانست با بهاروند، نایب رئیس دوم و سرپرست فعلی فدراسیون 
دیدار کند. بازگشت علی کفاشیان به این فدراسیون در حالی 
است که خود او تلویحا از مخالفت برخی اعضای هیأت رئیسه 
با بازگشتش سخن گفته و می گوید اگر قرار بر مخالفت باشد، 

علاقه مند به بازگشت نیست. 
نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال تأکید کرد هیچ اختلافی 
با اعضای هیأت رئیس��ه این فدراس��یون ندارد. علی کفاشیان 
پس از خروج از فدراسیون فوتبال در پاسخ به این پرسش که 

اولین جلس��ه هیأت رئیسه 
این فدراس��یون چه زمانی 
برگزار خواهد ش��د، گفت: 
فعلا به عن��وان نایب رئیس 
حض��ور دارم تا ببینیم بعد 
از جلس��ه هیأت رئیسه چه 
می شود. وی درباره اینکه قبلا 
گفته بود فقط در صورتی به 
فدراسیون خواهد آمد که از 
او دعوت شود؛ آیا الان کسی 

از او دعوت کرده است؟ گفت: بله! دعوت شدم. رئیس پیشین 
فدراسیون فوتبال درباره اینکه حضور در فدراسیون فوتبال به نظر 
هیات رئیسه بستگی دارد، گفت: خیر! من چون دوره محرومیتم 
تمام ش��ده است به فدراسیون آمدم. ان شاءالله در اولین جلسه 

هیأت  رئیسه هم شرکت می کنم. 
کفاشیان در واکنش به این موضوع که اعضای هیأت  رئیسه 
از حضورش در فدراس��یون فوتبال خوشحال نیستند و صادق 
درودگر اعلام کرده اس��ت در صورت حضور وی در فدراسیون 

فوتب��ال ام��کان دارد دیگر 
جلس��ه هیأت رئیسه برگزار 
نشود، گفت: چرا خوشحال 
نیس��تند؟! خیر! ما هستیم 
دیگ��ر. وی درب��اره بح��ث 
اساسنامه فدراسیون فوتبال 
توضی��ح داد: آق��ای نبی در 
فدراسیون حضور نداشت و 
قرار شد آخرین گزارش ها را 
به من بدهد. 3-۲ روز به من 
فرصت بدهید تا »آپ تو دیت« بشوم، بعدا. کفاشیان در پاسخ 
به این پرسش که آیا به   عنوان سرپرست در فدراسیون فوتبال 
فعالیت دارد یا نایب رئیس اول، گفت: فعلا نایب رئیس اول هستم. 
وی در پاس��خ به این پرسش که آیا در جلسه هیأت رئیسه 
سرپرست می ش��وید؟ گفت: حالا در جلسه شرکت می کنیم، 
بعد ببینیم چه می شود. جلسه هیأت رئیسه را تشکیل می دهیم 
تا ببینیم چه می ش��ود. ۴-3 روز به ما وقت بدهید ببینیم چه 
خواهد شد. وی درباره حضور شخصی به نام بهروز زنجانی در 

زمان حضور کارلوس کی روش و مارک ویلموتس در اطراف تیم 
 ملی و اینکه گفته می شود این شخص در زمان ریاست او وارد 
فدراس��یون شده است، بیان کرد: در زمان ما بوده است؟! آقای 
کی روش دوس��ت این ش��خص بوده و شاید با او جلسه داشته 
است ولی هیچ وقت ایشان در فدراسیون نبوده است. کفاشیان 
در واکنش به این پرسش که آیا اطلاعی از پرونده شکایت مارک 
ویلموتس دارد یا خیر، خاطر نشان کرد: خیر! من اصلا در جریان 
این پرونده نیستم. نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال درباره اینکه 
گفته می ش��ود حضورش در سمت ریاست فدراسیون فوتبال 
غیرقانونی بوده است، خاطرنشان کرد: خیر! مشکلی نبوده است. 
وی درباره جلسه اش در فدراسیون فوتبال تصریح کرد: قرار شد 
در اولین فرصت آقای نبی جلسه هیأت رئیسه را تشکیل دهد 
و من هم در این جلس��ه شرکت کنم. در واقع فعلا حضور من 
در فدراسیون به  عنوان نایب  رئیس است، اجازه دهید فعلا  جلو 

برویم و ببینیم چه می شود. 
کفاشیان در پاسخ به این پرسش که آیا صحت دارد با برخی 
اعضای هیأت رئیسه اختلاف دارید؟ گفت: هیچ اختلافی بین من 

و اعضای هیأت رئیسه نیست. 

کفاشیان به فدراسیون فوتبال آمد، بهاروند رفت! 

فعلا نایب رئیس فدراسیون هستم
گزارش

دو و میدانی

بررس��ی جزئیات پاسخی که فدراسیون فوتبال به ایرادات 
فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا درباره اساسنامه جدید داده، 
دلال��ت ب��ر آن دارد که این موضوع بزودی به نتیجه مطلوب 
خواهد رسید. با ارسال آخرین نامه فدراسیون فوتبال به فیفا، 
اکنون همه در انتظار بررسی پیش نویس اصلاح شده اساسنامه 
توسط فدراسیون جهانی هستند. پیش از این، در ارسال اولیه 
از سوی فدراسیون، فیفا پاسخ داد خواسته هایش تامین نشده 
و فدراسیون را ملزم کرد تا 5 خرداد ماه، برای اصلاح  بندهای 
مورد نظر فیفا، اقدام لازم را انجام دهد. پس از این ماجرا، ۲ 
موضوع محوری توسط فدراس��یون با تغییرات و توضیحات 
مفصلی، برای فیفا ارسال شد تا اساسنامه اصلاح شده، وارد فاز 
تصویب توس��ط کنفدراسیون آسیا و فیفا شود؛ اتفاقی که به 

نظر می رسد در حال اجرایی شدن است. 
سرانجام وزیر ورزش از مجمع حذف شد ■

یک مورد ش��اخص در ایرادات فیفا به اساس��نامه ارسالی، 
حضور وزیر ورزش در مجمع عمومی بود. فیفا درباره تعریف 
فدراسیون به عنوان نهاد عمومی غیردولتی، خواستار توضیحاتی 
شده بود و نسبت به آن نیز موضع گیری منفی داشت. در نامه 
دومی که فدراس��یون ایران ارسال کرد تا پاسخگوی ابهامات 
باش��د، درباره این ایرادات و رفع آنها توضیحاتی داده شد که 
این روزها کمتر درباره آن صحبت ش��ده، بویژه ایراد دوم که 
اشکالی حقوقی و مدیریتی بود. در نامه فدراسیون کشورمان 
به فیفا عنوان ش��ده به منظور تأمین نظر فیفا در جهت منع 
دخالت طرف ثالث، وزیر و معاون وزارت ورزش          از لیست اعضای 
صاحب رأی مجمع خارج شده اند. در واقع، این ایراد که شاهد 

دخالت بیرون از فوتبال در تصمیم گیری درباره آن هس��تیم، 
با این مورد رفع شده است. البته تدوین کنندگان پیش نویس 
اساسنامه از فیفا خواسته اند در صورت موافقت و تایید آنها بر 
اس��اس پیشنهادی که نمایندگان فیفا و AFC در مذاکرات 
آگوس��ت ۲۰۱۹ در تهران مطرح کردند، فقط وزیر ورزش و 
جوانان بدون حق رأی با ش��رایط تعیین ش��ده برای اعضای 
افتخاری، در مجمع فدراسیون حضور داشته باشند که به نظر 

می رسد این موضوع با موافقت و تایید همراه شود. 
پایان مناقشه دولتی بودن فوتبال در فدراسیون؟ ■

ام��ا ایراد دوم که راهبردی تر و اصولی به ش��مار می رفت، 
مربوط به ماده اول اساسنامه جدید بود؛ جایی که فدراسیون 
فوتب��ال »نهاد عموم��ی غیردولت��ی« نامیده ش��ده. فیفا و 
کنفدراسیون آسیا چنین تعریفی را مصداقی از دخالت طرف 
س��وم در این ورزش تفسیر کرده و خواستار ارائه توضیحات 
تکمیلی تر شده بودند. در این باره، عنوان شده بر اساس قوانین 
جاری جمهوری اسلامی ایران، فدراسیون های ورزشی به عنوان 
مؤسسه عمومی غیردولتی معرفی شده اند. همان طور که از نام 
آنها مشخص است، این مؤسسات غیردولتی هستند و از آنجا 
که مبادرت به ارائه خدمات عمومی می کنند، به آنها عمومی 
گفته می شود. به همین دلیل، فدراسیون ها در تصمیم گیری 
و اداره امور خود کاملا مس��تقل بوده و مقررات مختلف آنها 
توسط خودشان تهیه و در مجمع فدراسیون تصویب می شود. 
در ای��ن نامه عنوان ش��ده که این موسس��ات دارای ماهیت 
عموم��ی غیردولتی هس��تند و به همین دلی��ل می توانند از 
کمک های مالی بلاعوض دولت بهره مند شوند. از سوی دیگر، 

در اساس��نامه فدراسیون مطرح شده که همه دعاوی ورزشی 
فدراس��یون و اعضای آن باید در ارکان قضایی فدراس��یون و 
در نهایت در CAS مطرح ش��ود که ارجاع به س��ایر محاکم 
قضایی، دغدغه فیفا به ش��مار می رفته است. با توجه به این 
تغییرات که در اساس��نامه داده شده و توضیح داده شد، فیفا 

و کنفدراسیون آسیا باید نظر خود را اعلام کنند. با توجه به 
شواهد و قرائن دریافتی، اساسنامه جدید و اصلاحات اخیر آن 
مورد تایید AFC قرار گرفته و اکنون باید منتظر تایید فیفا 
ماند تا اساسنامه جدید فدراسیون، به ثبت و تایید رسمی از 

سوی نهادهای بین المللی برسد.

جزئیاتی از پاسخ فدراسیون فوتبال به فیفا

پایان جنجال اساسنامه؟

یکشنبه اول تیر 13۹۹
وطن امروز     شماره 2۹53

    حواس فدراسیون به ویلموتس باشد     
همان طور که پیش بینی می شد ویلموتس هم مانند بسیاری از مربیان 
خارجی که در این چند سال به کشورمان سفر کرده اند مثل کی روش، برانکو، 
استراماچونی، کالدرون و... با شکایت به فیفا خواهان حق و حقوق خود شده 
اس�ت. البته درباره ویلموتس بحث حق و حقوق نیس�ت، چرا که مدیران 
فدراسیون مدعی اند او حقوق خود را دریافت کرده و حتی 300 هزار یورو 
هم اضافه تر گرفته که باید برگرداند. اما ویلموتس با وکلای خود در کمیته 

انضباطی و حقوقی فیفا مدعی شده فدراسیون فوتبال ایران با اضافه کردن بندی که او اطلاع نداشت و در توافقات اولیه نبود 
سر او کلاه گذاشته است. اما این بند چیست؟ در این بند آمده هر کدام از طرفین به هر دلیلی اگر قرارداد فی مابین را زیر پا 
گذاشت فدراسیون باید 3  ماه حقوق را به  عنوان خسارت پرداخت کند. ولی ویلموتس می گوید این بند در توافقات اولیه نبوده 
و حالا به جرم کلاهبرداری از فدراسیون ایران شکایت کرده است. در سوی دیگر فدراسیونی ها با استخدام »لودویچ دلشاد« 
وکیل خارجی موضوع شکایت ویلموتس را پیگیری می کنند، این در حالی است که در صورت شکست فدراسیون در این 
پرونده ایران باید مبلغی بیش از ۶ میلیون یورو به  عنوان خسارت به این مربی بلژیکی بپردازد. لودویچ دلشاد همان وکیلی 
است که زنوزی، مالک تراکتورسازی مدعی شده با زد و بند و تبانی و عدم  ارائه لایحه دفاعی، باعث شده تراکتورسازی در 
پرونده اروین و استوکس با وجود مستندات قوی بازنده شود. زنوزی ادعا کرده لودویچ با سابقه 10 ساله در ارکان قضایی فیفا 
دوستی دیرینه با خطیر، معاون سابق باشگاه استقلال دارد و حتی او را هم در این تبانی دخیل می داند. او براساس شنیده ها 
این وکیل را یکی از بستگان مدیران ارشد فدراسیون فوتبال معرفی کرده است. حتی گفته می شود برخی مقامات امنیتی 

هم پیگیر موضوع این وکیل هستند.


